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Potápi Árpád János: a magyarság államhatárok feletti összetartozása valóság 
2024. május 30.  –MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Felvidék.ma, 

Vajma.info, szon.hu  

A magyarság államhatárok feletti összetartozása valóság, egyúttal a személyes és közösségi 

önazonosság meghatározó eleme - hangoztatta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára a Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegyei Paszabon. A nemzeti összetartozásról 

elnevezett park átadásán Potápi Árpád János kijelentette, az elmúlt tizennégy évben azért 

dolgoztak, hogy ahol magyarok laknak, ott meg tudják élni az összetartozás élményét.     "A 

nemzet hálójának szövéséhez az is hozzátartozik", hogy azokat a lehetőségeket, amivel élni 

lehet, megteremtsék. Ebben jelentős szerepe van a kormánynak, a vármegyei és települési 

önkormányzatoknak, "ehhez pedig a kereteket mindannyiunk számára az Európai Unió jelenti" 

- mondta az államtitkár. Potápi Árpád János leszögezte, a nemzeti összetartozás közelgő napja 

az emlékezés mellett lehetőséget teremt arra is, hogy az elmúlt évszázad sikereire is tudjunk 

emlékezni. Azt mondta, ilyenkor a történelmi hőseink mellett azokra az átlagemberekre is 

gondolnak, akik a nemzetet "továbbvitték" minden nehézség ellenére. 

 

Kovács Zoltán: háború vagy béke az EP-választás tétje 
2024. május 30.  –MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu 

Kovács Zoltán szerint a június 9-i európai parlamenti választás tétje, hogy háború vagy béke 

lesz. A nemzetközi kommunikációért és kapcsolatokért felelős államtitkár erről a 

kormánypártok kaposvári országjáró fórumán beszélt csütörtökön. A politikus emlékeztetett 

arra, hogy a vietnámi és kambodzsai háború is azzal kezdődött, hogy francia katonai 

szakértőket küldtek a helyszínre. Ma már tény, hogy francia kiképzők mennek Ukrajnába - 

mondta. Szerinte a háború kérdésében ugyanaz történik, mint 2015-ben a migrációval 

kapcsolatban. Elmondta: az Economist egy korábbi újságírója arról számolt be neki, hogy 

mindaz, amit 2015-ben a magyar kormány a migrációról mondott, most a hazájában zajlik le. 

A magyar kormány két és fél éve, az első pillanattól a béke mellett van, és azt mondta, hogy 

azonnali tűzszünet kell. A Nyugat évtizedek óta "tolja bele" Ukrajnát a konfliktusba, aminek a 

végén öldöklő háború alakult ki, és mindezt meg lehetett volna akadályozni. 

 

Soltész Miklós: egyre nagyobb az igény az egyházak jelenlétére 
2024. május 30.  –MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, HírTV 

Töretlen, sőt, egyre nagyobb az igény az egyházak jelenlétére a társadalomban - jelentette ki a 

Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára a kormány és az 

egyházak közös eredményeit ismertető, Isten, áldd meg a magyart! címmel megjelent kiadvány 

bemutatóján csütörtökön Budapesten. Soltész Miklós kiemelte: az egyházak jelenlétére egyre 
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nagyobb az igény a gondoskodáspolitika, a köznevelés, az oktatás, az egészségügy és a karitatív 

szolgálat területén is. A kiadványról szólva azt mondta: hatalmas összefogás eredményeként 

megvalósult munkát mutat be: összefoglalja az elmúlt időszak egyházi beruházásait, bemutatja 

az egyházak segítő munkáját a Kárpát-medencében és - a Hungary Helps Programon keresztül 

- szerte a világban, valamint társadalmi szerepvállalásukat. A kormány megbízásából a 

Miniszterelnöki Kabinetiroda és a Miniszterelnökség által kiadott, 48 oldalas tájékoztató füzet 

sorra veszi a 2010 és 2024 közötti, az egyházakra vonatkozó jogszabály-módosításokat, és kitér 

a 2011-ben lezárt egyházi ingatlanrendezésre. A kiadvány szerint 2010 óta 200 új 

magyarországi és külhoni templom épült fel és több mint 3700 újult meg kormányzati 

támogatásból. Ezen felül csaknem 340 plébánia, parókia és gyülekezeti közösségi ház épült és 

1870-et újítottak fel. 

 

Szilágyi Péter: a hétvégi magyar iskola az egyik legszorosabb kapcsolódási pont a 

diaszpóra magyarságához 
2024. május 30.  –MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu 

A hétvégi magyar iskola az egyik legszorosabb kapcsolódási pont a diaszpórában élő 

magyarsághoz, szerte a világban 260 ilyen intézmény működik - mondta a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkára csütörtökön Budapesten. Szilágyi Péter a 

diaszpórában, szórványban oktató önkéntes tanárok számára rendezett, X. Módszertani 

konferencián kiemelte: a résztvevők jelentik az egyik "legfontosabb kulcsot" a magyarság 

megtartásához. "Minden magyar számít, éljen bárhol a világon" - jelentette ki. Szilágyi Péter 

azt mondta, 2010 óta a diaszpóra magyarságára is kiemelt figyelmet fordítanak. Azóta jelentős 

fordulat történt, a diaszpóra magyarsága már közjogilag is állampolgársággal kapcsolódik 

Magyarországhoz, továbbá elindultak a diaszpórában élőknek szóló programok - mutatott rá, 

majd emlékeztetett: a Magyar Diaszpóra Tanács 2011 óta működik, valamint létrejött a hétvégi 

magyar iskolák hálózata is. 

          
Kelemen Hunor: 34 év után is lehet olyan helyzetet teremteni Romániában, hogy 

a megszerzett kisebbségi jogokból visszavegyenek  
2024. május 30. – Krónika 

Kolozsvári helyszínére érkezett a Nincs mese! elnevezésű beszélgető, pontosabban megmondó 

turné, melynek során Kelemen Hunorral, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnökével 

beszélgetnek az erdélyi magyar, adott esetben a magyarországi közélet fontos szereplői. A 

Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem Tordai úti épületében tartott rendezvényen a 

pártelnök Orbán Balázzsal, Magyarország miniszterelnökének politikai tanácsadójával 

beszélgetett a geopolitika aktualitásairól, az Európai Unió jelenéről, lehetséges jövőjéről, a 

tagországok viszonyulásáról az egyre többet kritizált szövetséghez.  
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Kampány-magyarellenesség: Szeben megyei településeken festették le a magyar 

feliratot a helységnévtáblákon  
2024. május 30. – MTI, Krónika, maszol.ro, hirado.hu 

Ismeretlenek piros festékkel lefestették a háromnyelvű helységnévtábla magyar és német 

feliratát Medgyesen, valamint két másik Szeben megyei településen – erősítette meg az MTI-

nek csütörtökön Orosz Csaba, az RMDSZ Szeben megyei szervezetének elnöke. Az 

érdekvédelmi szervezetet szerdán tájékoztatták a rongálásról, az illetékes intézmények 

alkalmazottai az RMDSZ jelzése nyomán csütörtökön letisztították a festéket. A kisváros 

háromnyelvű helységnévtábláján a magyar Medgyes és a német Mediasch neveket piros 

festékkel áthúzták, míg a román Mediaș érintetlen maradt. A közeli Kiskapuson a magyar 

feliratot, míg a Medgyes és Kiskapus közötti Nagyekemezőn a német feliratot húzták át piros 

festékkel ismeretlenek. Bennünket nagyon megdöbbentett és felháborított az eset, mert 

Medgyesen elég jó együttélés van a többség és a kisebbségek között” – mondta Orosz Csaba.  

 

Kelemen Hunor: Hit nélkül nem tud fennmaradni egy közösség 
2024. május 30. – MTI, hirado.hu, szekelyhon.ro 

Ahogy elődeink az időkapszulák elhelyezésekor hittek abban, hogy száz-kétszáz év múlva 

magyar emberek fogják elolvasni az üzenetet, nekünk is hinni kell, mert hit nélkül nem tud 

fennmaradni egy közösség – hangsúlyozta Kelemen Hunor RMDSZ-elnök csütörtökön 

Gyergyóditróban. A Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnöke a Mesemalom óvoda, 

bölcsőde és napköziotthon alapkőletételén vett részt a Hargita megyei településen. Beszédében 

felidézte: amikor az RMDSZ a bukaresti kormány tagjaként elindította a bölcsőde- és 

óvodaépítési programot, biztonságos, 21. századi körülményeket akart teremteni a 

gyerekeknek, és a fiatal családokat akarta segíteni. Ezek az épületek a közösségért vannak, az 

RMDSZ pedig a közösség szolgálatában áll, ezért indította el e programot – hangsúlyozta. A 

gyergyóditrói projekt azért különleges, mert saját tervezésű épület, beleilleszkedik a tájba, a 

gyergyószéki épített örökségbe – mondta, és gratulált Puskás Elemér polgármesternek, hogy 

ezt türelemmel kiharcolta. 

 

Europa Nostra díjjal tüntették ki a kolozsvári Szent Mihály-templomot  
2024. május 30. – Krónika 

Az Európai Bizottság és az Europa Nostra szervezet csütörtökön jelentette be az Európai Unió 

Kreatív Európa programja által társfinanszírozott Európai Örökség Díj/Europa Nostra Díj 

2024-es nyerteseit. Idén Európa legrangosabb örökségvédelmi díjait a kontinens 18 országából 

26 kiemelkedő nyertes kapja, közöttük Romániából a kolozsvári Szent Mihály-templom, 

valamint a szászalmádi (Szeben megye) szász erődtemplom. A nyerteseket 12 európai 

örökségvédelmi szakértőből álló zsűri választotta ki, miután előzetesen a szakbizottságok 

értékelték a pályázatokat. Az idei díjra összesen 206 pályázatot nyújtottak be 38 európai 

országból származó szervezetek és magánszemélyek. Az indoklás megemlíti, hogy a kincses 

város több mint 700 éves, Kolozsvár nyüzsgő központjában található római katolikus 

temploma az európai gótikus építészet egyik ékköve.  
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Falumúzeumot, multifunkcionális központot avattak Krasznán 
2024. május 30. – maszol.ro 

Helyi népviseletbe öltözött krasznai fiatalok Kraszna-menti táncokkal örvendeztették meg a 

jelenlévőket a multifunkcionális központ átadásának napján. Az új épület helyén egykoron egy 

romos állapotban levő falumúzeum állt, amit uniós pályázatból akartak felújítani, de 

kedvezőtlen állapota miatt lebontották, és újat építettek a helyére. „Ez az a hely, ahol találkozik 

a múlt a jelennel és a jövővel, ez az a hely, ahova amikor belépünk, szembenézünk 

önmagunkkal, a múltunkkal, és lelki szemeink előtt megjelennek a szülők, nagyszülők, az 

őseink. Azok az elődeink, akik olyan körülmények között éltek itt Krasznán, mint ahogy az a 

falumúzeumban is látható, hiszen egy régi krasznai parasztháznak a berendezéseit nézhetjük 

meg ezekben a termekben, a konyhában, a kisszobában és a nagyszobában. Mindenhol korhű 

bútorzattal és felszereléssel találkozni, mely Lelik Bertának, és az ő gyűjtő munkásságának a 

gyümölcse és az eredménye” – mondta üdvözlő beszédében Kovács István polgármester. 

 

Csíksomlyón tartják a 40. Europassió Kongresszusát 
2024. május 30. – maszol.ro 

Csíkszeredában 12 ország, 31 csoport és 140 személy részvételével szervezik meg június 6-9. 

között a 40. Europassió Kongresszust. A kongresszus központi eleme a passiójáték, amely 

évszázados vallási és kulturális hagyományokat ápol, segítve ezzel a közösségek vallási és 

kulturális identitásának megőrzését és erősítését – hangzott el csütörtökön azon a megyeházán 

megtartott sajtótájékoztatón, melyen az esemény részleteit és programját ismertették. Az 

eseményen jelen volt Svella Adél, a Csíksomlyói Passió Egyesület elnöke és a kongresszus 

főszervezője, Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke, Korodi Attila, Csíkszereda 

polgármestere és Sógor Enikő alpolgármester, valamint Ferencz Angéla, a Hargita Megyei 

Kulturális Központ igazgatója, akik társszervezői és támogatói tisztségben is jelen voltak. 

 

Papp László: Aki felelősséget érez a jövőért, az RMDSZ-re szavaz 

2024. május 30. – erdon.ro 

Az RMDSZ Sas-palotabeli székhelyén szerda délután közös sajtótájékoztatót tartott dr. Papp 

László debreceni polgármester, Cseke Attila megyei tanácselnökjelölt és Biró Rozália 

nagyváradi polgármesterjelölt. Cseke Attila megyei tanácselnökjelölt elmondta, hogy dr. Papp 

László egész nap Bihar megyében volt, mert „együtt erősítjük egymást ebben az időszakban”. 

Reményét fejezte ki, hogy a választások után szorosabbá válik az együttműködés Nagyvárad és 

Debrecen közt. Új fejezet nyílik főleg gazdasági téren, hiszen a cívisvárosban BMW- és 

akkumulátorgyár épül, melyek meghatározzák majd a térség jövőképét. Egy RMDSZ-es 

vezetésű Váradnak meg lehet ebben a szerepe, például azáltal, hogy az önkormányzat segíthet 

abban, hogy itteni beszállítói is legyenek az említett nagy gyártóknak. Ez a szülőföldön való 

boldoguláshoz is hozzájárul, mely egy olyan lehetőség, amit meg kell ragadni, magyarázta 

Cseke Attila. 
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Ösztönözné a gasztroturizmust az RMDSZ 
2024. május 30. – erdon.ro 

Hétpontos választási programjából újabb kettőt ismertetett Cseke Attila megyei 

tanácselnökjelölt azon a sajtótájékoztatón, melyet csütörtök reggel tartott az RMDSZ 

nagyváradi székhelyén. Cseke Attila hangsúlyozta: Bihar 2030-ra modellértékűvé kell váljon 

Románia összes többi megyéje számára. Hétpontos választási programjából az utolsó kettőt 

ismertette ezúttal, melyek közül az egyik a konnektivitásra vonatkozik. Arra hívta fel a 

figyelmet, hogy napjainkban alapvető fontosságú a személyek, az áruk és a szolgáltatások 

szabad mozgása, emiatt is sajnálatos tény, hogy még mindig nincs megépülve az észak-erdélyi 

autópálya Bihar megyei szakasza. Szerinte ezért a fő felelősség a Szállításügyi Minisztériumot, 

illetve az elmúlt huszonegy évben a tárcát irányító pártokat terheli, de az Országos Közúti 

Infrastruktúra-kezelő Társaság (CNAIR) is „gyerekes magyarázatokat ad” arra nézve, hogy 

miért húzódnak a végtelenségig el a perek és a közbeszerzési eljárások. 

 

Antal Árpád: a befolyó adókból csak működtetésre futna, fejlesztésekre nem 
2024. május 30. – szekelyhon.ro 

A befolyó adókból legfeljebb működtetni lehetne Sepsiszentgyörgyöt, de fejleszteni nem – 

állította Antal Árpád, a háromszéki megyeszékhely polgármestere egy csütörtöki 

sajtóeseményen. Szerinte az utóbbi mandátum három teljes pénzügyi évét tekintve a 

Szentgyörgy lakói által befizetett adók többszöröse folyt be a városkasszába más forrásokból. 

„Lehet haragudni az RMDSZ-re, kritizálni a polgármestert, de a számok azt mutatják, hogy az 

RMDSZ az az erő, amely kezdeményezéseivel, lobbival, szövetségesek keresésével képes 

megvalósítani azt, amit ígér” – emelte ki Antal Árpád. A számokkal bizonyította kijelentését: 

2021-től 2023-ig a helyi adókból 28 101 255 lej folyt be a városi költségvetésbe ingatlanok és 

autók után fizetett adók formájában, ezzel szemben 150 millió lej európai uniós támogatást 

nyert a városfejlesztésre, beruházásokra, tehát több mint ötszörösét annak, mint amit a 

lakosoktól inkasszált.  

 

A gyergyószéki beruházásoknak köszönhetően megduplázódik az ország 

krumplitároló kapacitása  
2024. május 30. – szekelyhon.ro 

Ünnepélyes keretek között avatták fel Gyergyóalfaluban a Via Agro vállalkozás által épített 

krumplitároló és -feldolgozó üzemet. A magyar kormány támogatásával megépült létesítmény 

egyike azoknak a nagy élelmiszeripari beruházásoknak, amelyek Gyergyószéken 

megvalósulnak. „Ma Romániában sehol nem lehet másik példát találni ilyen beruházásokra, és 

ez azért is fontos, mert verseny van a gazdaságban, a világban, Erdélyben, és Székelyföldnek 

ebben a versenyben helyt kell állni, ehhez pedig minőséget kell tudni szolgáltatni. Ami itt 

készül, az a legjobb itt a térségben, az országban és akár Európában is” – dicsérte meg a 

gyergyószéki beruházásokat Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke a csütörtöki avatóünnepségen. 
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A gazdasági szempontok, munkahelyek létsülése mellett, azért is szükséges, hogy a székely 

ember kihúzhatja magát és elmondhatja: megcsináltuk, képesek vagyunk rá – tette hozzá.  

 

Nem csak a hitélet központi tere: megünneplik a Kakasos templom 110 évvel 

ezelőtti felszentelését  
2024. május 30. – Krónika 

Hajléka felszentelésének száztizedik évfordulóját ünnepli a hétvégén a Kolozsvár-Felsővárosi 

Református Egyházközség. A Kós Károly tervezte Kakasos templom parókus lelkésze, 

Kerékgyártó Zsolt szerint a polihisztor által megálmodott istenháza nem csak a gyülekezet 

hitéletének központi tere, hanem egy értékrendszerhez való ragaszkodást is jelent. Szombaton 

18 órától hálaadó ünnepséget tartanak, amelyen Alsóörs Református Kórusa fog szolgálni 

színvonalas műsorral, másnap, vasárnap 10 órakor pedig dr. Kálmán Csaba, a magyarországi 

testvérgyülekezet lelkipásztora hirdeti az igét. Ugyanakkor a hollandiai testvérgyülekezettől is 

érkeznek vendégek. Az anyaországi vendégek egyébként a korábbi tervek szerint 2020. június 

4-én látogattak volna a kincses városba, ám az akkori találkozást a koronavírus-járvány 

meghiúsította, így most kapóra jött, hogy a nemzeti összetartozás napjához közeli időpontban 

jöjjenek, és együtt ünnepeljenek a kolozsvári testvérgyülekezettel.  

 

Izgága magyar–magyar tolongás a nagy székely tulipános láda peremén  
2024. május 30. – Krónika 

A székelyföldi tömbmagyar vidékre tekintve talán Udvarhelyszék tartogatja a legtöbb izgalmat 

a június 9-ei önkormányzati választásokon, amelyek egyik nagy kérdése: a hagyományos 

pártberendezkedéseken „felülemelkedő” Gálfi Árpád megőrzi-e Székelyudvarhely 

polgármesteri tisztségét. Választási sorozatunk újabb, Hargita és Kovászna megyét „kiveséző” 

részében – számos más pikáns, az RMDSZ egyeduralmán kívüli vokscsata mellett – a 

különleges gyergyószentmiklósi és kézdivásárhelyi helyzetre is kitérünk.  

 

Kézdivásárhelyi önkormányzati vezetők: jó irányba halad a város 
2024. május 30. – maszol.ro 

Sajtótájékoztatót tartottak a Kézdivásárhelyen, ezen az RMDSZ-lista vezető emberei – Bokor 

Tibor polgármesterjelölt, dr. Szilveszter Szabolcs tanácsosjelölt és a szövetség alpolgármester-

jelöltje, illetve Dávid Sándor, az RMDSZ helyi elnöke – osztották meg gondolataikat. Azon a 

véleményen voltak: ígérni csak annyit ígérnek, ami vállalható, kampányolni pedig a becsület és 

a tisztesség szabályait betartva akarnak. A sajtótájékoztató elején arra célozott az RMDSZ helyi 

elnöke: nem akarnak úgy kampányolni, mint az Erdélyi Magyar Szövetség, vagyis, hogy a 

negatívumokra, a sárdobálásra alapozzák a választási népszerűsítésüket. 
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Marosvásárhely: feldühítette a liberálisokat a szociáldemokrata hátszéllel 

kampányoló Dorin Florea 
2024. május 30. – maszol.ro 

Pár nappal ezelőtt, a Nemzeti Liberális Párt által támogatott Horațiu Suciu közösségi oldalán 

közzétett videóüzenetben figyelmeztette a választókat arra, hogy minden, Dorin Floreara 

leadott szavazat Claudiu Maiort viszi közelebb a döntéshozatalhoz, és ott folytatja majd a saját 

érdekei érvényesítését, ahol négy évvel ezelőtt abbahagyta. A független jelölt hangsúlyozta, a 

város jelenlegi állapota nem csak a Soós adminisztrációnak tulajdonítható és cinikusnak tartja 

Floreaék részéről, hogy arra buzdítják az embereket, hogy szavazzanak rá, mert a jelenlegi 

városvezetés alkalmatlan.  

                               
Kihelyezett képzésekkel a külhoni magyar gyerekek lelki egészségéért 
2024. május 30. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A Nemzetpolitikai Államtitkárság a társszervező Szlovákiai Magyar Pedagógusok 

Szövetségével közösen, a Magyar Református Egyház Bethesda Gyermekkórházának szakmai 

közreműködésével, május 30-án Komáromban, a Felvidéki Magyar Pedagógusok Házában 

tartja a Külhoni Magyar Gyermekpszichológusok Képzését. Az ADHD-ban érintett családok 

számára létesült szülőcsoporttal pedig délután a helyi Eötvös Utcai Alapiskolában foglalkoznak 

a szakemberek. “Rendkívül fontos ez a hiánypótló képzés, mert ez a szakterület anyanyelv 

nélkül nem működhet. Sajnos, nálunk még mindig kevesen jutnak megfelelő terápiához, 

szaktanácsokhoz az anyanyelvükön!” – mondta Vörös Mária, az SZMPSZ országos alelnöke. 

Czimbalmosné Molnár Éva, a Nemzetpolitikai Államtitkárság Felvidéki Főosztálya vezetője 

elmondta, mivel a korábbi budapesti képzéseken a külhoni magyar szakemberek korlátozott 

számban vehettek részt, ezért döntöttek az egyes térségekbe kihelyezett képzési napok 

megrendezése mellett. 

 

Orosz Örs: Az uborka görbületére van uniós direktíva, a csallóközi vízbázis 

megóvására nincs 
2024.május 30. – Ma7.sk 

“Ellentmondásos, hogy az Unióban egyfelől látunk egy vad, eszetlen zöld nyomulást, ami miatt 

a repce elönti az értékes termőföldjeinket. A jó zsíros csallóközi földbe repcét vetnek annak 

érdekében, hogy az üzemanyagban a tíz százalék megújuló hányadot ki lehessen mutatni a 

repceolaj által” – mondta Orosz Örs, majd hozzátette – “Erre van uniós direktíva, meg az 

uborka görbületére is van, de nemzetközi hatású környezetvédelmi kérdésekre, mint a Sajó 

vagy a csallóközi vízbázis szennyezése az EU nem kínál megoldásokat.” A turizmus bővítésével 

kapcsolatban elmondta: “Volna miből meríteni. (…) Vannak bőven tartalékaink, a vizeink 

nincsenek kellően menedzselve. A Kis-Dunán való kenuzás úgy-ahogy működik, de az Ipoly 
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rejt tartalékokat. Ha egyszer Trianon óta tudjuk, hogy hajózható folyó, legalább csónakázzunk 

rajta.” 

 

Mi nem vagyunk „szlovák magyarok“! 
2024. május 30. – Felvidék.ma 

Berényi József, a Magyar Szövetség EP-választási listavezetője tegnap a szlovák köztévé 

vitaműsorának vendége volt, ahol egy, a felvidéki magyarság fülét joggal sértő fogalmat is 

tisztázott. Az egyik résztvevő szájából ugyanis elhangzott ránk vonatkoztatva a slovenskí 

Maďari, magyarra fordítva szlovák magyarok kifejezés, mellyel bosszantó módon nemcsak a 

szlovák köznyelvben, hanem a sajtóban is gyakran találkozhatunk. Ahogy azt Berényi József is 

kifejtette, a szlovák magyarok kifejezés magyarul beszélő szlovákokat jelentene, holott mi 

magyar nemzetiségűek, magyar identitásúak vagyunk, s mint ilyenek, Szlovákia polgárai, az 

ország társadalmának alkotói, akik részesei szeretnénk lenni a helyhatósági, országos és 

európai uniós döntéshozatalnak is. 

 

Berényi József, a Magyar Szövetség EP-listavezetője: Kulcskérdés a bejutás az 

Európai Parlamentbe 
2024. május 30. – Körkép.sk 

Kulcskérdés a bejutás az Európai Parlamentbe – jelentette ki a felvidéki magyar párt, a Magyar 

Szövetség EP-listavezetője. Berényi József azt mondta: az a cél, hogy az Európai Parlamentben 

olyan képviselők dolgozzanak, akik az európai megbékélést, a józan migrációs politikát, 

valamint a nemzeti közösségek fennmaradását és gyarapodását támogatják. Továbbá céljuk, 

hogy az Európai Parlamentben elérjék, hogy az őshonos kisebbségekkel legalább ugyanannyit 

foglalkozzon az uniós politika, mint a migránskvótákkal vagy az LMBTQ-közösségek 

problémáival. „Öt évvel ezelőtt 19 százaléka a lakosságnak döntött arról, hogy ki fog az Európai 

Unióban képviselni minket. Ez nem egy normális, ez nem egy fenntartható helyzet” – mutatott 

rá Iván Tamás, a Magyar Szövetség EP-jelöltje. 

 

Kampányhajrá 
2024. május 30. – Új Szó 

A Magyar Szövetség számára vízválasztónak bizonyul majd az EP-választás. A párt először fut 

neki egy megmérettetésnek a Smerrel való kiegyezés utáni korszakban és felvállaltan egyetlen 

releváns magyar erőként, miközben más közismert magyar nemzetiségű politikusok már 

szlovák listákon indulnak. A Magyar Szövetség hangsúlyosan uniókritikus, és csak 

mérsékeltebben kisebbségpolitikai üzenetekkel kampányol. Ha kiderül, hogy ez a stratégia – 

és a magyar szavazók alternatíva híján a Szövetséghez való lassú visszaszivárgása – elegendő 

az ötszázalékos küszöb megugrásához, akkor az enyhe optimizmus és a szorosabb praktikus 

együttműködés jegyében zajlik majd a következő pár év a párt háza táján.  
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Mészáros Anikó (Magyar Szövetség): A kiábrándultság nem lehet indok a 

választásoktól való távolmaradásra 
2024. május 30. – Mészáros Anikó , Körkép.sk 

Akik azt mondják, hogy 1 ember nem érhet el kint semmit, azokank csak példaként említek 

néhány eredményt az elmúlt évekből, mint például a Benes-dekrétumokról szóló petíciók 

többszöri tárgyalása, a kettős állampolgárság rendezése érdekében tett lépések, a 

környezetvédelmi ügyek Európai Parlament elé vitele, vagy a CSEMADOK munkájának 

európai elismerése, a kisebbségvédelmi ügyek napirenden tartása. A munka nem fejeződött be, 

ezért is van szükség arra, hogy ügyeinket ismét felkarolja valaki közösségünkből. Erről szól az 

európai parlamenti megbízatás, hogy teret kapjanak ügyeink Brüsszelben.  

 

SANEP-felmérés: Pellegrini a legmegbízhatóbb politikus. Fico letasztította 

Čaputovát a második helyről 
2024. május 30. – Körkép.sk 

A szlovák állampolgárok szerint a legmegbízhatóbb politikus az újonnan megválasztott 

köztársasági elnök, Peter Pellegrini, akiben a válaszadók 51 százaléka bízik, 39 százalékuk 

pedig nem. Ez derült ki a SANEP ügynökség Ta3 és Pravda számára készített felméréséből. A 

felmérésben a második helyen végzett Robert Fico miniszterelnök (Smer-SD), akiben jelenleg 

a szlovák állampolgárok 41 százaléka bízik, 51 százalékuk pedig nem. A harmadik 

legmegbízhatóbb politikus Zuzana Čaputová államfő, akiben az emberek 35 százaléka bízik, 

míg a válaszadók 55 százaléka pedig bizalmatlan vele szemben. A Magyar Szövetség elnökében, 

Forró Krisztiánban a megkérdezettek 18 százaléka bízik, 74 százalékuk pedig bizalmatlanságát 

fejezte ki. 

 

Rimaszombatban is szól a Mária Rádió 
2024. május 30. – Ma7.sk 

A felvidéki Mária Rádió Mirjam május 28-án egy újabb vételkörzettel bővült. Adása most már 

Rimaszombat és környéke számára is elérhető az FM 102,4-es frekvencián. A vételkörzet 

hivatalos indulásának napján a rádió munkatársai a rimaszombati plébániára látogattak. Lépes 

Lóránt atya, a rádió műsorigazgatója beszélt a négy magyar nyelvű rádió együttműködéséről, 

majd bemutatta a felvidéki rádió műsorstruktúráját, működését és küldetését is. A felvidéki 

Mária Rádió Mirjam célja és küldetése elsősorban, hogy a katolikus hívek támasza legyen hitük 

megélésében magyar nyelven, de szól mindazokhoz, akik számára fontos hagyományos 

értékeink, kultúránk és anyanyelvünk megőrzése. 
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„Az a legjobb mód, ha megismertetjük őket egymással“ – hat Kárpát-medencei 

iskola találkozott Komáromban 
2024. május 30. – Új Szó 

A Kárpát-medencei Magyar Iskolák 22. Találkozójának ezúttal – és összesen negyedik 

alkalommal – Komárom adott otthont. Vannak már olyan pedagógusok is, akik egykoron még 

diákként vettek részt a találkozón. Földes Varga Katalin, az intézmény pedagógusa 

emlékeztetett: a hat partneriskola évente találkozik ilyen módon, s gyakorlatilag egymás között 

váltogatják a helyszíneket. “Érzékeltem, hogy a magyarországi magyarok sokszor úgy emlegetik 

a látogatókat, mint ukránokat, románokat, szlovákokat és így tovább. Ez engem módfelett 

zavart, s elkezdtem azon gondolkodni, hogyan lehetne ezen segíteni, hogy az ugyanúgy 

magyarajkú testvéreinket ne ilyen idegeneknek tekintsék” – mondta Mocsáry Dezső volt, aki a 

piliscsabai Páduai Szent Antal Általános Iskola, Gimnázium és Alapfokú Művészeti Iskola 

pedagógusa. 

 

Emléktáblát kapott Mikszáth Kálmán a selmecbányai evangélikus líceum falán 
2024. május 30. – Felvidék.ma 

Sok évtizedes adósságot törlesztünk a mai napon – hangzott el a selmecbányai egykori 

evangélikus líceum homlokzata előtt Mikszáth Kálmán emléktáblájának avatása alkalmából 

május 30-án. A nagy palóc mesemondó 1863 és 1866 között látogatta a selmecbányai 

tanintézményt. A Szlovák Nemzeti Múzeum – A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma a 

pozsonyi Liszt Intézettel közösen szervezte meg a táblaállítást. A kétnyelvű tábla Győri Tamás 

és cégének munkája. Nagyon örömteli időszakot élhetünk át, ahol a szlovák és a magyar nép 

újra felfedezi egymást, közösen felfedezzük közös múltunkat – kezdte ünnepi beszédét Balogh 

Csaba, Magyarország pozsonyi nagykövete. A felfedezéshez idegenvezetők is kellenek, ilyen 

idegenvezető számunkra a jó palócok és a tót atyafiak kiváló ismerője, Mikszáth Kálmán. 

 

A turáni népek gasztronómiájával és kultúrájával ismerkedtek 
2024. május 30. – Felvidék.ma 

Második alkalommal került megrendezésre a Turán Ízei és Népi Sportok Napja 

Gömörpéterfalán, a Magyar Közösségi Ház udvarán, amely egyben a Felföldi Dalia Iskola, a 

Dalia Népfőiskola és a Magyar-Turán Felvidék Polgári Társulás központja is. Maga a „Turán” 

kifejezés a közép-ázsiai sztyeppék vidékének megnevezésére szolgál. A „turáni népek’’ kifejezés 

alatt az Ázsiában és Európa egyes részein élő népcsoportokat értjük, akik kutatásokkal is 

alátámasztva rokonságban állnak egymással. Nekünk, magyaroknak is egészen Ázsiáig nyúlnak 

vissza a gyökereink, így büszkén mondhatjuk, hogy testvérnépeink a törökök, a kazakok, a 

tatárok és sok más nemzet is. 
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Hallottad-e hírét? 
2024. május 30. – Ma7.sk 

A Mocsáry Lajos Alapiskola tanárai, illetve a Pro Schola Nostra polgári társulás idén 21. 

alkalommal rendezte meg a Hallottad-e hírét...? című regionális népdalversenyt. A 

megmérettetés idén is három korcsoportban, 56 versenyzővel zajlott, akik a régió különböző 

iskoláiból és Magyarországról érkeztek. A hagyományőrző seregszemlét a palóc kultúra, a palóc 

népdalok népszerűsítéséért, minél szélesebb körben való megismertetéséért indították, amely 

egyfajta találkozóvá is vált már az évek során. A megmérettetésre minden évben több tucat 

gyerkőc érkezik, akik főként saját régiójuk dalait hozzák el. „Én másodszor vagyok itt, egy 

Rimóci és egy Magyarbődi énekkel készültem. Kubinyiné Szabó Katalin tanított Salgótarjánból. 

Én itt nagyon jól éreztem magam, szeretek szerepelni és versenyezni is” – mondta Paluch 

Csenge. 

  

Útkeresés – az Öreghegytől a Schneebergig 
2024. május 30. – Ma7.sk 

Író, történész, a Bécsi Napló főszerkesztője, dr. Deák Ernő volt a Csemadok Ligetfalui 

Alapszervezetének vendége, akivel Csáky Pál író, volt EP-képviselő beszélgetett. Több évig az 

Ausztriai Magyar Egyesületek és Szervezetek Központi Szövetségének elnöke volt, a Bécsi 

Naplót 1985-től szerkeszti, és elnöke a 2001 novemberében alakult Nyugat-európai Országos 

Magyar Szervezetek Szövetségének. A két nyelven publikáló szerző magyarul írt munkáit gyűjti 

össze az Útkeresés a jövőbe című terjedelmes kötet, amely öt fejezetben öt évtized írásait tárja 

elénk. Deák Ernő elmondása szerint már fiatalon ráébredt arra, hogy az egyén életének csak 

akkor van értelme, ha a közösségért cselekszik, és e szerint élt egész életében. 

 

Újra teljes pompájában áll a palicsi Víztorony 
2024. május 30. – Pannon RTV 

Az átadó díszvendége Bóka János, Magyarország európai ügyekért felelős minisztere volt. A 

Víztorony megtekintését követően a vendéglátójával, dr. Pásztor Bálinttal egy közösségi 

találkozón vettek részt a Vigadó teraszán. A palicsi Víztorony egykoron multifunkcionális 

építmény volt. Kapuja az egykori fürdő bejárata, fedett része a Szabadka-Palics villamosjárat 

megállója volt, és természetesen víztoronyként is működött. Az építmény mindig is Palics 

szimbóluma volt és marad is. Az elmúlt évtizedekben sokat veszített régi fényéből, felújításra 

szorult. A restaurálási munkálatokat még tavaly megkezdték, az állványzatot pedig nemrégiben 

bontották le. Dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke szerint utoljára 1912-ben, átadásakor 

pompázott ennyire a Víztorony. Belgrádi hivatalos látogatása előtt Bóka János, Magyarország 

európai ügyekért felelős minisztere is megtekintette a felújított Víztornyot. A tárcavezető 

kiemelte annak a jelentőségét, hogy a vajdasági magyarság is biztosíthat képviseletet az 

Európai Parlamentben. Ennek feltétele azonban a június 9-ei európai parlamenti 
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választásokon való részvétel, amelyen a kettős állampolgársággal rendelkező vajdasági 

magyarok levélszavazat útján adhatják le voksaikat. 

 

Gál Kinga látogatást tett a szabadkai Magyar Médiaházban 
2024. május 30. – Magyarszo.rs 

A Fidesz alelnöke és EP képviselőjelöltje megismerkedett a szerkesztőségünk munkájával, 

valamint a Pannon- és a Szabadkai Magyar Rádió stúdióját is megtekintette. Emellett 

megismerhette a Magyar Szó szerkesztőségének és a Hét Nap munkáját is. Médiaházunkban 

tett látogatása során Gál Kingát és vendéglátóját, dr. Pásztor Bálintot, valamint delegációjukat 

Bodzsoni István a Pannon RTV igazgatója fogadta. A Fidesz-KDNP EP képviselőjelöltje 

körbejárta a 2018-ban átadott új épületrészt, a stúdiókat, megismerkedett a szerkesztőség 

munkájával, valamint a Pannon- és a Szabadkai Magyar Rádió stúdióját is megnézte. Bodzsoni 

István, a Pannon RTV igazgatója: „Számunkra nagyon fontos, hogy azok az emberek, akik 

támogatják a vajdasági magyarságot, így a vajdasági magyar médiát is, márpedig a magyar 

kormány ezt teszi, megismerjék a Pannon RTV-t. Ugyanakkor számunkra azért is fontos, mert 

bízunk abban, hogy a vajdasági magyar képviselő is bejut a parlamentbe.” 

 

Magyar katonák speciális kiképzésen Szerbiában 
2024. május 30. – PannonRTV 

A Magyar Honvédség Sodró László 102. vegyiharc ezredének katonái kiképzésen vesznek részt 

a kruševaci Ravnjak gyakorlópályán – közölte Szerbia Védelmi Minisztériuma. A képzési 

program változatos gyakorlati tartalmakat foglal magában, kezdve az atom-biológiai-kémiai 

egységek járőr feladataitól, mint a szennyezett talaj és tárgyak felderítése, a fegyverzet és a 

tárgyak vegyi szennyezettségének vizsgálata és fertőtlenítése, mérgező vegyületek 

mintavételezése, valamint a vegyi anyagokkal érintkezett sérültek ellátása. A Magyar 

Honvédség tagjai valódi mérgező vegyszeres kiképzésen vesznek részt Szerbiában – írják a 

minisztérium közleményében. Hozzáteszik, hogy a magyar katonák kiképzése 2016-óta 

folyamatos Szerbiában. Ez is annak a bizonyítéka, hogy Szerbia katonasága kiváló munkát 

végez és nagyban hozzájárul a két ország védelmi egységeinek még jobb együttműködéséhez – 

emelik ki Szerbia Védelmi Minisztériumának közleményében. 

 

Szekeres Pál magyar olimpikon és paralimpiai bajnok látogatása Csókán 
2024. május 30. – PannonRTV 

Csókán járt Szekeres Pál magyar olimpikon és paralimpikon hétfőn este. A Fidesz-KDNP EP-

választási listáján induló politikus a sportolás miértjéről, a közigazgatásban betöltött 

szerepéről és az európai parlamenti választások fontosságáról beszélt. Szekeres Pál olimpiai 

bronzérmes, háromszoros paralimpiai bajnok magyar tőr- és kardvívó, sportvezető. Az első 

ember a világon, aki az olimpiai és a paralimpiai játékokon is érmet szerzett. 
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Megújult épület, korszerű képzés 
2024. május 30. – PannonRTV 

Jelentős anyaországi támogatással újították fel és korszerűsítették a szabadkai Magyar 

Tannyelvű Tanítóképző Kar épületét. Szabadkai látogatása során Gál Kinga, a Fidesz alelnöke, 

és a Fidesz-KDNP EP-képviselőjelöltje is bejárta. A szabadkai Magyar Tannyelvű Tanítóképző 

Karon több mint kétszáz hallgató tanul, négy alapszakon, illetve két mesterszakon. Az MTTK 

épületén az elmúlt időszakban nagyberuházásra került sor, amely két szakaszban zajlott le. 

Horák Rita, dékánhelyettes, Magyar Tannyelvű Tanítóképző Kar, Szabadka: „Az alapoknak és 

a szerkezeti elemeknek a megújítására került sor, ez 1,4 millió euróba került. A második 

szakaszban pedig a homlokzatnak és a belső tereknek a felújítására került sor, amikor 952 ezer 

euró segítséget kaptunk a magyar államtól. Ennek köszönhetően jelenleg hét új tanteremmel 

vagyunk gazdagabbak, van egy nagyon modern, megújított könyvtárunk, valamint tornatermet 

kaptunk, közösségi tereket alakítottunk ki, és valójában a karnak a területe megnövekedett 

háromszorosára az eredeti állapothoz képest. 

 

Adán 134 kisgyerek kapott ajándékba iskolatáskát 
2024. május 30. – Magyarszo.rs 

Ada községben idén is minden első osztályba induló kisdiák kapott ajándékba egy iskolatáskát 

az adai Belmil-Team vállalat jóvoltából. Összesen 134 községi iskolakezdő kislány és kisfiú 

vette át az iskolatáskákat szüleik jelenlétében csütörtökön Törökfaluban, Adán és Moholon. Az 

adai iskolakezdők Adán, a községházán megtartott fogadáson vették át az iskolatáskákat. 

Bilicki Zoltán adai polgármester köszöntötte a leendő kisdiákokat és a szüleiket a zsúfolásig 

megtelt díszteremben. Elmondta, hogy lassan egy évtizede zajlik az iskolatáska adományozása 

az iskolakezdő kisgyerekeknek, akiknek sikeres tanulmányokat kívánt az általános iskolában. 

A Belmil-Team vállalat által kifejezetten az iskolakezdő korosztálynak tervezett iskolatáskákat 

Bilicki Zoltán polgármester, Búcsú Attila, az adai képviselő-testület alelnöke és Vesna Civrić, a 

Duga civil szervezet elnöke nyújtotta át a gyerekeknek. 

 

Palics éke: a Víztorony - Újra eredeti fényében 
2024. május 30. – PannonRTV 

Befejeződtek a palicsi víztorony felújítási munkálatai, így a tóparti település jelképe újra eredeti 

pompájában fogadja az odaérkezőket. A víztorony most úgy néz ki, ahogyan megépítésekor 

1912-ben volt látható. Csak a felületes szemlélőnek tűnik úgy, hogy a vajdasági városok annyira 

hasonlítanak egymáshoz, mint egyik tojás a másikhoz. Igaz, mindegyiknek a közepén ott 

ágaskodik a városháza vagy a templom tornya, elég sok bennük a zöld terület, s az is igaz, hogy 

többségük szélesen elterpeszkedve simul bele a környező szántóföldekbe, szikesekbe, 

szőlőskertekbe vagy gyümölcsösökbe. De mégsem azonos minden. Van, ahol a városmag 

hajdani falakat, a történelmi folytonosság százados tanúit rejtegeti. Máshol a falu gyors 

városiasodásának nyomait látjuk. S van olyan is, mint például Szabadka esetében, amikor a 

fejlődés egy adott pillanata hagyta ott jegyeit a városképen” – így ír Duranci Béla Szabadka 

szecessziós jegyeiről. A művészettörténész teljes joggal és megalapozottsággal állapította meg, 
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hogy Szabadka városképét alapjaiban határozta meg a 19. század végének és a 20. század elején 

stílusirányzata, a magyar szecesszió.  

 

Ballagás az Emmausz kollégiumban 
2024. május 30. – PannonRTV 

A muzslyai Emmausz fiúkollégiumban szerdán hat érettségiző búcsúzott el Kalapis Sztoján 

atyától, a nevelőtanároktól és kollégista társaiktól. Az ünnepséget a kollégium kápolnájában 

bemutatott hálaadó szentmise keretében tartották meg. A ballagók tarisznyájába emléklap, 

maroknyi bánáti föld, hamuba sült pogácsa, ceruza és az egymásról írt jellemzés került. A fiúk 

egyben elbúcsúztak Kalapis Sztoján atyától, a kollégium alapítójától, aki a nyáron új szolgálatra 

megy. Kalapis Sztoján, plébános, az Emmausz kollégium alapítója: „Vannak kitűnő gyerekek, 

akikre büszkék vagyunk. Jól csinálták, jól végezték a munkájukat, a feladatukat, a tanulást. És 

azoknak nagyon örülünk. Örülünk, hogy itt voltak, hogy megismertük őket, hogy négy vagy 

három évig végigkísértük őket ezen az úton.” 

                  
Emberkereskedelem elleni nemzeti tájékoztató kampány Ungváron 
2024. május 30. – Karpat.in.ua 

Ungvár egyike lett annak a 10 ukrajnai városnak, ahol információs kampányt szerveztek az 

emberkereskedelem leküzdésére. Az átfogó nemzeti intézkedések fő célja – a figyelem 

felkeltése és a lakosság tudatosságának növelése a modern rabszolgaságról és az 

ellenintézkedések módszereiről. Az idén az áldozatok felderítésében és támogatásában 

résztvevő valamennyi szolgálat, szervezet fokozta erőfeszítéseit, és ennek köszönhetően 14 

kárpátaljai lakos kapta meg az embercsempészet áldozatai állami státuszt. 2023-ban csak egy 

személy kapta meg ezt a státuszt. A „Kihasználtak?” információs kampányt a Szociálpolitikai 

Minisztérium, a Nemzetközi Migrációs Szervezet és más intézmények támogatják, amelyek 

célja, hogy segítsék az ukránokat jogaik megőrzésében. Különösen a háború idején sok belföldi 

menekült kényszerült elhagyni otthonát, akik mindenüket elvesztették. A nehéz 

életkörülményeket leggyakrabban a csalók használják ki. 

 

Földrajzi árujelző minősítést kapott a Kárpátaljai bor 
2024. május 30. – KISZo.net 

Az Ukrán Szellemi Tulajdon és Innovációs Nemzeti Hivatala jóváhagyta a Kárpátaljai bor név 

alatt termelt borok felvételét a földrajzi árujelzéssel ellátott termékek nyilvántartásába. 

Csütörtökön, Ungváron a megyei közigazgatás épületében adták át az erről szóló állami 

tanúsítványt a Kárpátaljai Szőlészek és Borászok Szövetségének. A kárpátaljai borászok 

számára ez egy hatalmas, régóta áhított mérföldkő – írta az eseménnyel kapcsolatban Viktor 

Mikita kormányzó közösségi oldalán. Hozzátette: sokéves kitartó munka eredménye ez. 
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BMG-nap: utazás Ázsiába 
2024. május 30. – Karpat.in.ua 

Ázsia országainak különleges hangulata töltötte be a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum 

udvarát május 29-én. Az intézményben – melynek korábbi neve Beregszászi Bethlen Gábor 

Magyar Gimnázium – évtizedek óta hagyomány a BMG-nap, amikor az igazgatóság átadja az 

irányítást a Diákönkormányzatnak, melynek tagjai színes programokkal készülnek diáktársaik 

és a tanári kar számára egyaránt. A líceum diákserege és tanárai az udvaron gyülekeztek, ahol 

Szabó Árpád igazgató úr átadta az épület „mesterkulcsát” szimbolizáló fakulcsot Buda 

Jónásnak, a FejlőDÖK tagjának, így a diákönkormányzatot alkotó 10. osztály tanulói 

hivatalosan is átvették a hatalmat és az azzal járó felelősséget. 

 

Megszólalt az utolsó csengő Nagyszőlősön 
2024. május 30. – Kárpátalja.ma 

Május 30-án a Nagyszőlősi 3. Számú Középiskola udvarán tanévzáró ünnepséget tartottak. Az 

esemény kezdetén a jelenlévők egyperces néma főhajtással adóztak a jelenleg is zajló orosz-

ukrán háború elesettjei emléke előtt. A nemzeti imádságok eléneklését követően Nyibilevics 

Mónika, az iskola igazgatónője köszöntötte az egybegyűlteket. Beszédében kiemelte, hogy a 

jövő a mostani gyermekek kezében van, beszámolt a tanév folyamán elért sikerekről, 

eredményekről. Köszönetet mondott a KMKSZ-nek, a KMPSZ-nek, a Genius Jótékonysági 

Alapítványnak, a Szelíd Lovasközpontnak, a Tulipán Tanoda Magyar Népművészeti Iskolának 

és a Hagyományok Háza Hálózatnak, a római katolikus valamint a református egyháznak, 

illetve a városi vezetésnek a támogatásért. 

 

A Dayka Gábor Líceum diákjai a Honfoglalási Emlékparkban 
2024. május 30. – Kárpátalja.ma 

Május 28-án az Ungvári Dayka Gábor Líceum tanulói látogattak el a Tiszacsomai Honfoglalási 

Emlékparkba. Negyvenegy diák öt kisérőtanárral délelőtt érkezett a helyszínre. A tanulók négy 

kisebb csoportban különböző programokon vehettek részt a komplexum területén. Ezáltal 

sikerült megismerniük a helyi történelmet, kipróbálhattak népi játékokat, íjászatot és a 

lovaglást is. Nagy népszerűségük volt a haszonállatoknak, ugyanis a park területén sok olyan 

állattal is találkozhatunk, amelyet városban élők ritkán láthatnak. A napot meleg ebéddel és 

süteménnyel zárták. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. május 30. – Kossuth Rádió 

 

A Szeben megyei Medgyes helységnévtábláin lefestették, piros festékkel áthúzták a magyar és 

német nyelvű feliratokat. Állítólag hasonló eset történt a megye két másik településén is. A 

Szeben megyei RMDSZ álláspontjáról Benedek Zakariás parlamenti képviselő, az RMDSZ 

Szeben megyei alelnöke nyilatkozott Erdei Edit-Zsuzsánnának. 

 

Szerbiában most vasárnap tartják az önkormányzati választásokat. Ma éjféltől kezdődik a 

kampánycsend. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke kampányzáró 

sajtótájékoztatót tartott. Erről készített összefoglalót munkatársunk, Ternovácz István. 

     

Második alkalommal szervezték meg a hazaváró családi napjukat a helyi hívek, civil szervezetek 

és intézmények a Bereg-vidéki Tiszacsomán, a helyi görög katolikus templomnál. Tiszacsoma 

a hazaváró nappal üzent a jelenleg távol élő falubelieknek: Ha eljön a béke, mindenkit haza 

várnak, szeretettel. 

 

A székelyföldi Csíksomlyó ad otthont a 40. Európassió Kongresszusnak június 6–9. között. 

Európa 12 országából 32 passió-csoport jelentkezett a vándorrendezvényre. A részleteket ma 

délelőtt a csíkszeredai Megyeházán tartott sajtótájékoztatón ismertették a szervezők.  

 

Magyarországon a martonyi, Felvidéken a gombaszögi, a pálosok egykori központjai az 

Interreg Magyarország-Szlovákia Program támogatásával fejlődhetnek, épülhetnek tovább. A 

pálos rend építészeti és kulturális örökségének megőrzése és bemutatása az Aggteleki és a 

Gömör-Tornai Karszt területén címet viselő projekt csaknem 1,3 millió EUR uniós 

támogatásban részesült. 

 

Biharszentjános református gyülekezete az utóbbi időben gyarapodásnak indult. A közel 1000 

lelkes, egyre növekvő gyülekezet önerőből új parókiát építtet. Ennek alapkövét tették le, 

amelybe egy időkapszulát is elhelyeztek. Nagyvárad illetve a határ közelsége, ugyanakkor a falu 

nyújtotta nyugodtabb élet vonzóvá teszi Biharszentjánost a fiatal családok számára is. Egyre 

többen vásárolnak telket, hogy építkezzenek, vagy megbecsülve a családi örökséget, egyre 

többen újítják fel a régi házakat.  

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Nyugodtan mondhatjuk, hogy se szeri, se száma az olvasásnépszerűsítő ötleteknek! A 

pedagógusok a már megszokottak mellett meghökkentő ötletekkel is megpróbálják rávenni az 

olvasásra a gyerekeket. A székelyudvarhelyi Bethlen Gábor Általános Iskolában a könyvtáros 

terített asztalon és tálcán kínálja a diákoknak azt a mintegy száz új könyvet, amelyet pályázat 

révén nyert nemrég az iskola a helyi önkormányzattól. 


